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Z A P I S N I K

18/2024 seje Zdravstvenega sveta, ki je potekala v sredo, 20. 3. 2024, s pričetkom ob 15. uri, v 
Veliki sejni sobi Ministrstva za zdravje (v nadaljnjem besedilu: ministrstvo), Štefanova 5, Ljubljana 
in videokonferenčno.

PRISOTNI ČLANI ZS:
- prof. dr. Mirta Koželj, predsednica,
- prim. prof. dr. Danica Rotar Pavlič,
- prof. dr. Mitja Kos, 
- prof. dr. Alojz Ihan, 
- prof. dr. Radovan Hojs,
- izr. prof. dr. Maja Rus Makovec,   
- izr. prof. Petra Došenović Bonča,
- doc. dr. Marko Pokorn, 
- dr. Alenka Kolar,
- Tanja Španić (AVK),
- prim. mag. Dorjan Marušič (AVK),
- Denis Baš,
- Nataša Vidnar.

OSTALI PRISOTNI:
- Marjan Pintar, državni sekretar,
- Eva Vodnik, državna sekretarka,
- Andreja Baloh, koordinatorica ZS.

OPRAVIČENO ODSOTNI:
- dr. Erik Brecelj, 
- Mario Fafangel,
- izr. prof. dr. Martina Drevenšek,
- izr. prof. dr. Tatjana Lejko Zupanc,
- mag. Jakob Ceglar,
- prof. dr. Matjaž Vogrin.

Na 18/2024 seji Zdravstvenega sveta (v nadaljnjem besedilu ZS) je bilo prisotnih 13 članov od 19 
imenovanih, torej je bil ZS sklepčen. Lista prisotnosti je sestavni del izvirnika zapisnika.

Sejo ZS je vodila predsednica ZS, prof. dr. Mirta Koželj, po naslednjem DNEVNEM REDU: 

1. Potrditev zapisnika 17/2024 seje ZS 
2. Realizacija sklepov 16/2023 seje ZS
3. Poročilo o prispelih vlogah za nov zdravstveni program in določitev poročevalcev KOV 
4. Predlog Komisije za strokovna napredovanja za pridobitev naziva svetnik
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5. Seznanitev s pritožbo Zasebne ambulante za bolezni ščitnice zaradi ukinitve šifre VZS 
2434 in nadomestitve s šiframa 2408 P in 2408 K.

6. Seznanitev s pritožbo Zasebne ginekološke ambulante na dopis MZ “Poziv izvajalcem 
zdravstvene dejavnosti k izpolnjevanju obveznosti po določbah ZZPPZ” (Zakon o zbirkah 
podatkov s področja zdravstvenega varstva).

7. Razno

Zapisnik 17/2024 seje ZS, s prejetimi dopolnitvami, je bil soglasno potrjen.

Ad 1 – Potrditev predlaganega dnevnega reda seje

Predsednica ZS je člane pozvala k potrditvi predlaganega dnevnega reda seje. Člani ZS niso 
imeli pripomb na dnevni red.

Sprejet je bil SKLEP: ZS je s soglasjem vseh navzočih članov potrdil predlagani dnevni red seje.

Ad 2 – Realizacija sklepov 16/2024 seje ZS

Poslan je bil dopis »Poziv izvajalcem zdravstvene dejavnosti k izpolnjevanju obveznosti po 
določbah ZZPPZ« vsem izvajalcem zdravstvene dejavnosti v javni mreži.

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS so se seznanili z realizacijo sklepov 16/2024 seje ZS. 

Ad 3 – Poročilo o prispelih vlogah za nov zdravstveni program in določitev 
poročevalcev KOV

ZS je prejel dopolnitev vloge št. 0130-48/2020/-2711-1 »Selektivna intraarterijska 
radioembolizacija (SIRT) primarnih in sekundarnih malignih neoplazem jeter«, predlagateljev 
Klinični oddelek za gastroenterologijo, Klinični inštitut za radiologijo in Klinika za Nuklearno 
medicino UKC Ljubljana, obravnavano na seji ZS 18. 1. 2023.

Predlagani poročevalci so: dr. Erik Brecelj, ki je vlogo strokovno pregledal že prejšnjič in podal 
dopolnitve, za finančno oceno pa se predlaga izr. prof. dr. Petra Došenović Bonča, saj prejšnji 
ocenjevalec ni več član ZS.

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS in predlagani ocenjevalci se strinjajo z imenovanjem strokovnega 
poročevalca dr. Erika Breclja za dopolnjeno vlogo »Selektivna intraarterijska radioembolizacija 
(SIRT) primarnih in sekundarnih malignih neoplazem jeter« in za finančno oceno izr. prof. dr. 
Petro Došenović Bonča. Dr. Erika Breclja se zaradi današnje odsotnosti o tem obvesti po e-pošti.

Sprejet je bil SKLEP: Seja KOV bo potekala 17. 4. 2024 ob 15. uri po AVK. 

ZS je prejel vlogo 013-47/2024-2711 za nov zdravstveni program »Zdravljenje obstruktivne 
spalne apneje s stimulatorjem XII. možganskega živca«. Predlagatelji so Klinični oddelek za 
maksilofacialno in oralno kirurgijo, UKC Ljubljana, ter Univerzitetna klinika za pljučne bolezni in 
alergijo Golnik.

Opis bolezni obstruktivne spalne apneje (OSA) vključuje kronično motnjo dihanja med spanjem, 
kjer prihaja do ponavljajoče se zapore žrela. OSA ima dve patofiziološki posledici: razdrobljen 
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spanec in intermitentna hipoksemija, kar vodi v večjo srčno-žilno ogroženost. Prevalenca OSA je 
ocenjena na 10 % odrasle populacije, kar pomeni približno 150.000 ljudi v Sloveniji.

Metoda zdravljenja s stimulatorjem XII. možganskega živca se uporablja od leta 2014. Priporočila 
Evropskega respiratornega združenja in nemške smernice podpirajo uporabo stimulatorjev pri 
bolnikih, ki ne tolerirajo aparata CPAP in imajo vsaj zmerno hudo OSA. Metoda je varna, z redkimi 
stranskimi učinki ter učinkovita pri izboljšanju kakovosti življenja. Stimulator se vgradi v področje 
m. genioglossus ob manjši inciziji na vratu.

Glede ekonomskih koristi programa se navaja, da je kljub višjim stroškom od CPAP metode, 
investicija v stimulacijo smiselna, saj lahko prepreči druge zdravstvene posledice, ki so družbeno 
in finančno dražje. 

Med prisotnimi se razvije krajša razprava.  Anatomske strukture, ki so prizadete pri OSA sodijo v 
več kirurških področij: maksilofacialna kirurgija in otorinolaringologija. S področjem OSA se 
ukvarja v Sloveniji poleg  v vlogi naštetih specialnosti še otolaringologija. Člani ZS menijo, da je 
vlogi treba priložiti tudi mnenje RSK za otorinolaringologijo. 

Naknadno je bilo pri pregledu dokumentacije za vlogo ugotovljeno, da uvodnega dopisa nista 
podpisla generalna direktorja obeh predlagateljev. 
Članica ZS, izr. prof. dr. Došenović Bonča, se zaradi vključenosti v podobni raziskavi izključi iz 
glasovanja.

Sprejet je bil SKLEP: Za odločanje o tej vlogi ZS potrebuje še mnenje RSK za otorinolaringologijo.
Predlagatelji naj predložijo še uvodni podpis s podpisi strokovnih in generalnih direktorjev obeh 
predlagateljev.

Ad 4 – Predlog Komisije za strokovna napredovanja za pridobitev naziva svetnik

ZS je prejel v obravnavo predlog Komisije za strokovna napredovanja, ki je obravnavala vlogo za 
pridobitev naziva svetnik za kandidata dr. Mitjo Benedičiča, dr. med., UKC Ljubljana, Klinični 
oddelek za nevrokirurgijo.

Vloga je formalno ustrezna. Po oceni Komisije za strokovna napredovanja kandidat dr. Mitja 
Benedičič, dr. med. izpolnjuje pogoje in zahteve metodologije meril Pravilnika o pogojih in 
postopku za pridobitev naziva svetnik. 

Sprejet je bil SKLEP: ZS predlaga ministrici za zdravje, dr. Valentini Prevolnik Rupel, da 
kandidatu, dr. Mitji Benedičiču, dr. med., UKC Ljubljana, Klinični oddelek za nevrokirurgijo, podeli 
naziv svetnik.

Ad 5 – Seznanitev s pritožbo Zasebne ambulante za bolezni ščitnice zaradi ukinitve šifre 
VZS 2434 in nadomestitve s šiframa 2408 P in 2408 K

Predsednica ZS člane seznani s prejeto pritožbo zasebne ambulante za bolezni ščitnice (v 
nadaljnjem besedilu: zasebna ambulanta) zaradi ukinitve šifre VZS 2434, ki sta jo nadomestili šifri 
2408 P in 2408 K:

- VZS 2408 P: prvi pregled ščitnice vključuje UZ ščitnice, ob indikaciji scintigrafijo ščitnice 
z 99mTc-pertehnetatom, UZ vodeno tankoigelno biopsijo ščitnice 

- 2408 K: kontrolni pregled ščitnice, ki vključuje (vključuje UZ ščitnice, ob indikaciji 
scintigrafijo ščitnice z 99mTc-pertehnetatom, UZ vodeno tankoigelno biopsijo ščitnice. 
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Sprememba VZS šifre je bila sprejeta na seji RSK za področje nuklearne medicine dne 9. 11. 
2023. NIJZ je spremembo zavedel v Šifrant zdravstvenih storitev 15.1.

V prejeti pritožbi je navedeno, da zaradi spremembe ni več mogoče bolnika napotiti samo na 
scintigrafijo ščitnice, saj v svoji ambulanti pritožnik nima možnosti za to preiskavo. Meni tudi, da 
se bodo tako podaljšale tudi čakalne dobe za obravnavo bolnikov z boleznimi ščitnice in da bo ta 
sprememba imela tudi ekonomske učinke zaradi podvojevanja pregledov.

Predsednica ZS je za pojasnilo glede zamenjave šifer zaprosila tudi predsednico RSK za 
nuklearno medicino, ki je v odgovoru pojasnila, da uporaba šifer 2408P ali 2408K omogoča 
izvajalcu pridobitev potrebnih kliničnih podatkov in morfološko oceno, kar omogoča varno izvedbo 
preiskave s 99mTc-pertehnetatom. Ta pristop tudi omogoča strokovno ustrezno interpretacijo 
scintigrafije ščitnice ter njeno izvedbo na varen in kakovosten način. Napotitev na to storitev ne 
ovira dela zdravnikov v tirološki ambulanti, saj lahko bolnika napotijo v drugo ustanovo brez 
uporabe inaktivirane šifre VZS 2434. Pojasnjuje tudi, da uporaba šifre 2408P ali 2408K ne ovira 
dela v tirološki ambulanti za zdravnike, ki napotujejo na scintigrafijo ščitnice s 99mTc-
pertehnetatom. Če zdravnik oceni, da bolnik potrebuje to preiskavo, ga lahko napoti v ustanovo, 
ki jo izvaja, s šifro 2408K. Po preiskavi se bolnik vrne k svojemu zdravniku, ki nadaljuje z 
obravnavo po strokovnih smernicah. Skrbi glede sprejema ali vodenja bolnikov zaradi 
spremembe v šifrantu so odveč.

V razpravi članov ZS se poudari finančni vidik, saj bi pacient bil podvržen dvojni obravnavi. 

Sprejet je bil SKLEP: ZS je obravnaval dokumentacijo v zvezi z ukinitvijo VZS 2434. Glede 
strokovnega mnenja RSK za nuklearno medicino v zvezi z obravnavo tirološkega bolnika z 
novima šiframa VZS 2408 P in 2408 K, se ZS z RSK mnenjem strinja, vendar predlaga, da se 
šifre 2434 ne ukine, temveč lahko na to preiskavo naročajo le specialisti tirologi. Ob tem ZS 
opozarja, da ukinitev VZS šifre 2434 lahko povzroči možne neželene finančne učinke zaradi 
podvajanja stroškov.

Ad – 6 Seznanitev s pritožbo Zasebne ginekološke ambulante na dopis MZ “Poziv 
izvajalcem zdravstvene dejavnosti k izpolnjevanju obveznosti po določbah ZZPPZ (Zakon 

o zbirkah podatkov s področja zdravstvenega varstva)

Predsednica ZS člane seznani s prejeto pritožbo zasebne ginekološke ambulante glede zahtev 
po vnašanju podatkov v CRPP, ki so jo v zvezi s poslanim »Pozivom izvajalcem zdravstvene 
dejavnosti k izpolnjevanju obveznosti po določbah ZZPPZ« (sklep 16/2024 seje ZS) prejeli na 
Direktorat za digitalizacijo v zdravstvu (v nadaljnjem besedilu: DDZ). 

Problematika je bila predstavljena tudi na kolegiju ministrice, na katerem je bil podan predlog za 
organizacijo izobraževanja glede vnašanja v CRPP za izvajalce zdravstvene dejavnosti, vendar 
je NIJZ pojasnil, da so izvajalce zdravstvenih storitev že večkrat obveščali o pravilnem vnašanju 
podatkov v CRPP. Menijo, da izobraževanje na tem področju ne bi imelo večjega učinka, zato se 
nagibajo k angažmaju Zdravstvenega inšpektorata RS in ZZZS k poostrenem nadzoru in tudi 
morebitnem sankcioniranju, če opozorila ne bodo zadostovala. 

Na predlog predsednice ZS je DDZ pripravil ponovni dopis, v katerem so navedeni zakoni, ki 
opredeljujejo obveznosti vnašanja podatkov v CRPP, s kratko obrazložitvijo, katere podatke je 
potrebno vnašati v CRPP in vsi spletni naslovi, kjer so navedene informacije o tej temi ter 
elektronski naslovi v primeru pošiljanja vprašanj ali nejasnosti. 
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V razpravi se prisotni strinjajo, da v odgovoru lahko pojasnimo, da zasebnikom izvidov trenutno 
sicer ni potrebno vnašati v CRPP. , Predvideva se, da bodo v prihodnosti tudi zasebniki obvezani 
vnašati podatke v CRPP. Vnašanje podatkov je zaželeno predvsem za dobrobit pacienta. 
Predlaga se vnos vsaj pomembnejših izvidov v CRPP. V sistemu je jasna revizijska sled, ki 
zagotavlja varnost glede vpogledov (ginekološki izvidi so na voljo le kolegom ginekologom in 
izbranemu osebnemu zdravniku), vsak vpogled je zabeležen.

Sprejet je bil SKLEP: Dopis »Pojasnila v zvezi s pošiljanjem dokumentacije v CRPP« se ponovno 
pošlje vsem izvajalcem zdravstvene dejavnosti v javnem zdravstvu, ki so se na po prejetju dopisa 
obrnili z vprašanji Ministrstvo za zdravje.

Sprejet je bil SKLEP: Kolegu zasebne ginekološke ambulante se pošlje dopis s pojasnili in 
obrazložitvijo, da zaenkrat kot zasebnik ni dolžan vnašati podatkov v CRPP, je pa za dobrobit 
bolnic zaželeno.

Ad – 7 Razno

Naslednja seja ZS bo 24. 4. 2024.

Pod točko Razno je prof. dr. Mitja Kos predlagal, da bi bila strokovna in finančna poročila članov 
KOV dostopna oziroma posredovana vsem članom ZS, s čemer se člani ZS strinjajo.

18/2024 seja ZS z dne 20. 3. 2024 se je zaključila ob 16.45. uri.

Zapisala:
Andreja Baloh prof. dr. Mirta Koželj
Koordinatorica ZS predsednica ZS
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